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Zastupitelstvo hlavního města Prahy  
 
Výbor pro IT, Smart City a eGovernment  
 

 

Zápis z 3. jednání  

Výboru pro IT, Smart City a eGovernment ZHMP konaného  

dne 25.4.2023 v 14:15 

 

Přítomni:  David Procházka, Mgr. Ivor Kollár, Mikuláš Pobuda, Bc. Jan Kolář, Jan Wolf, Mgr. Filip 

Málek, Mgr. Zuzana Drázdová, Mgr. Barbora Rázga 

Omluveni:  Mgr. Jakub Lepš, M.A., Ing. Mgr. Jaromír Beránek, Michal Kočandrle 

Tajemník:  Ing. Jakub Mašek  

Hosté:  RNDr. Daniel Mazur, Ph.D, Ing. Bohdana Holá, Bc. Tomáš Lapáček, Ing. Luděk 

Chaloupka  

Jednání řídil:  David Procházka, předseda Výboru pro IT a Smart City ZHMP 

 

Program:  

Bod Tisk Materiál 

1.  Schválení programu 3. jednání Výboru pro IT, Smart City a 
eGovernment 

2.  Volba ověřovatele zápisu z 3. jednání Výboru pro IT, Smart City a 
eGovernment 

3. T-VIT-0023 k záměru odboru informatických činností MHMP na realizaci veřejné 
zakázky "Zajištění elektronických komunikací v oblasti datových služeb 
na území hl. m. Prahy na rok 2023-2027“, ke jmenování hodnoticí 
komise 

4.   Různé 

 

 

1. Schválení programu 3. jednání Výboru pro IT, Smart City a eGovernment¨ 

 

Jednání bylo zahájeno v 14:15 za přítomnosti 8 členů Výboru z 11 celkem, Výbor je usnášeníschopný. 

Předseda Výboru David Procházka přivítal přítomné na 3. jednání Výboru a představil plánovaný 

program s tím, že několik záležitostí bude ještě projednáno v bodu různé.  

 

Schválení programu jednání: program byl v předloženém znění jednomyslně schválen.  
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2. Volba ověřovatele zápisu z 3. jednání Výboru pro IT, Smart City a eGovernment 

 

Jako ověřovatel zápisu byla navržena Barbora Rázga.  

 

Volba ověřovatele zápisu: ověřovatelem zápisu byla jednomyslně zvolena Barbora Rázga. 

 

3. k záměru odboru informatických činností MHMP na realizaci veřejné zakázky "Zajištění 

elektronických komunikací v oblasti datových služeb na území hl. m. Prahy na rok 2023-2027“, 

ke jmenování hodnoticí komise 

 

Luděk Chaloupka uvedl záměr odboru informatických činností ohledně MePNet, který Magistrát HMP, 

městské části, Městská policie HMP a některé další organizace využívají pro vzájemnou komunikaci, 

pro připojení do Internetu a pro přístup ke sdíleným službám a datovým službám. Ta je v současné 

době zajištěna Rámcovou smlouvou “Zajištění elektronických komunikací v oblasti datových služeb na 

území hl. m. Prahy“ uzavřenou se dvěma uchazeči s platností do 21. 11. 2023. 

Vzhledem k expiraci této smlouvy nebude možné naplňovat některé zákonné povinnosti např. přístup 

ke státním rejstříkům, což je agenda, kterou musí vykonávat městské části. Byla proto vypracována 

analýza ze strany společnosti Grant Thorton, která by měla řešit, jaké jsou střednědobé a dlouhodobé 

alternativy řešení nastalé situace tak, aby byl k datovým spojením připojen rozšířený počet 238 lokalit 

na území Prahy.  

Bylo tedy otázkou, zda začít s budováním vlastní optické sítě či vypsat zakázku na poskytovatele 

připojení, který by zastřešoval tel. připojení, datová centra, služby připojení k internetu a 238 

přípojných míst. Tisk nicméně počítá s vypsáním zakázky na 4 roky s tím, že v mezidobí by bylo možné 

na úrovni Magistrátu hl. m. Prahy řešit možné alternativy v delším horizontu.  

Barbora Rázga se dotázala, proč je soutěž vypsaná právě na 4 roky a chtěla upřesnit informace ohledně 

možnosti zpětného odkupu společnosti Pragonet. Luděk Chaloupka uvedl, že podobné diskuse ohledně 

potenciálních řešení a jejich realizace budou trvat ještě nějakou dobu, proto je zakázka vypsána na toto 

období tak, aby bylo možné vše včas stihnout.   

Filip Málek konstatoval, že by měl výbor přijmout stanovisko a vyzvat jednotlivé aktéry, aby se v této 

věci začalo jednat a dále vyslovil dotaz, proč je zakázka vypsána právě na 4 roky a zda to není příliš 

dlouhý časový interval. Luděk Chaloupka uvedl, že pokud by byla zakázka vypsána na kratší časový úsek 

(např. 2 roky), musela by být téměř ihned vyhlášena nová. Doba 4 let podle něj zajistí dostatečný časový 

prostor pro nalezení trvale udržitelného řešení.  
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Jan Kolář doplnil, že by bylo dobré prověřit možnost využití opce v rámci veřejné zakázky, kdy by byla 

např. možnost prodloužení 2 + 2 roky. Dále by podle něj bylo vhodné v rámci zakázky zohlednit vývoj 

cen telekomunikací na evropském trhu, který by v takto vysokém objemu znamenal velký rozdíl.  

Luděk Chaloupka reagoval, že pakliže by bylo vypsáno výběrové řízení na 2 + 2 roky, je s ohledem na 

schvalovací procesy téměř jisté, že bude nutné opci na další 2 roky využít. Zároveň dodal, že jsme pod 

časovým tlakem a existuje zde reálná možnost, že nestihneme listopadový termín.  

Ivor Kollár uvedl, že jsou podle něj 2 roky rozumný nápad, protože vznikne tlak pro nalezení řešení a 

možné přehodnocení. Na trhu jsou podle něj 2 až 3 hráči, kteří podobné řešení jsou schopni dodat.  

Luděk Chaloupka konstatoval, že čím více subjektů by se na zakázce účastnilo, tím nižší bude 

bezpečnost datové sítě. V úvaze je dále nutné zvážit i to, že pakliže nedojdeme k řešení, datové 

centrum, které Magistrát provozuje, nebude mít konektivitu.  

Filip Málek se dotázal na analýzu společnosti Grant Thorton, zejména na to, jaký doporučila další 

postup, jak naložit s MePNetem. Luděk Chaloupka uvedl, že analýza navrhuje několik scénářů 

v horizontu 20 let – od možnosti 100 % delegování na soukromé subjekty až po vybudování vlastní 

optické sítě. Časový horizont 4 roky je ideální proto, aby do té doby bylo možné nalézt trvalé řešení.  

Ivor Kollár doplnil, že podle něj by mělo město využívat optiky, které vlastní jeho jiné organizace. Podle 

Luďka Chaloupky je problém v tom, že ty optické sítě nevlastníme a nakonec to dopadne tak, že po nás 

budou městské organizace chtít peníze, bude nutné nakoupit technologie a poptat servisní tým, který 

bude zajišťovat chod sítě.  

Daniel Mazur navázal tím, že s ohledem na passport optické sítě, může začít vznikat seznam stavebních 

projektů, které bychom mohli sami realizovat. Zájem v tomto ohledu podle něj určitě je a je nutné 

vyslat jasný signál.  

Usnesení: Doporučujeme záměr veřejné zakázky za podmínky, že město bude pokračovat v realizaci 
dalších přípravných kroků pro vybudování vlastní optické sítě. 
  
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se 

 

4. Různé  

 

Představení Pražského inovačního institutu  

Tomáš Lapáček uvedl, že Pražský inovační institut byl založen v roce 2020 ze strany hl. m. Prahy formou 

zapsaného ústavu za účelem podporování spolupráce mezi sektory tak, aby se zvýšila její četnost a 

kvalita a samospráva rozvíjela vlastní roli v inovačním systému.  
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Hlavním projektem institutu od založení je Prague Smart Accelerator, který se podařilo rozběhnout 

pod Pražskou inovační radou a navázat spolupráci se startupy a univerzitními institucemi na pražské 

úrovni.  

Hlavními cíli institutu jsou 1) koordinace inovačního ekosystému, 2) vzdělávání pro inovace a 3) rozvoj 

a rozvoj v oblasti urbánních inovací.  

Pražský inovační institut má právní formu zapsaného ústavu, z čehož vyplývá i odlišný typ financování. 

Česká republika má vlastní inovační strategii stejně tak jako Praha, nicméně je již starší a bylo by 

vhodné ji aktualizovat.  

Cílem institutu určitě není suplovat soukromý sektor a vytlačovat firmy z trhu, ale řešit tržní selhání a 

pomáhat tam, kde není soukromý sektor zainteresován. Praha v souvislosti s tím provozuje 

podnikatelské centrum, cílem je dále rozvíjet inovační infrastrukturu města a pomáhat rozvoji 

inovačních aktivit.  

V rámci institutu došlo k formulaci jednotlivých agend při využívání znalostních bází, zásadní v tuto 

chvíli je internacionalizace a meziregionální spolupráce. Zásadní je proto nyní zapojení do 

mezinárodních projektů, je však třeba dořešit to, jak projekty financovat. Nicméně zájem o spolupráci 

s Prahou je na mezinárodní úrovni skutečně velký, proto by mělo být do budoucna cílem zapojení do 

mezinárodních konsorcií – např. v oboru aerospace, kde je manažerem Jan Lukačevič.  

Dále by se měl rozjet další projekt Prague Smart Accelerator, který bude zaměřen primárně na ESG a 

cirkulární ekonomiku.  

Barbora Rázga se dotázala, jak vypadá aktuální stav končící smlouvy s Podnikatelským a inovačním 

centrem. Tomáš Lapáček odpověděl, že smlouva je před podpisem s tím, že se mírně prodlužoval 

termín z důvodu požadavku na úpravu.  

Dále probíhala na základě dotazu Barbory Rázga diskuse ohledně jednotlivých institucí v pražském 

inovačním ekosystému a možnosti jejich brandového spojení.  

Usnesení: Výbor bere informaci ohledně Pražského inovačního institutu na vědomí.  

Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se 

 

Informace od gesčního radního 

Daniel Mazur konstatoval, že splnil úkol z minulého jednání výboru týkající se strategie Magistrátu hl. 

m. Prahy v rámci kybernetické bezpečnosti ve vztahu k městským částem, který předal k řešení řediteli 

Magistrátu a primátorovi hl. m. Prahy, který má tuto oblast v gesční působnosti.  
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Následovaly informace ohledně aktualizace koncepce Smart Prague, vývoje v rámci Celoměstské 

koncepce rozvoje IT, průběhu pokračování jednání s novou agenturou DIA a starosty, tajemníky a 

radními pro IT městských částí z důvodu nutnosti plnění Zákona o právu na digitální služby. 

 

Zapsal: Ing. Jakub Mašek   

Ověřila: Mgr. Barbora Rázga 

 

 

 


